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RG - 0002.P.XXIX.2017 
 
 

P R O T O K Ó Ł  NR XXIX/2017 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 24 maja 2017 r. 

 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 
na realizację zadania pn. „Budowa nawierzchni asfaltowej na drogach powiatowych 
w miejscowościach: Aleksandrów, Skoraczew, Nowe Miasto nad Wartą, Dębno”. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Kórnik 
zadania publicznego w zakresie  organizacji publicznego transportu zbiorowego.  
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały w sprawie nadania obiektowi sportowemu w Klęce nazwy 
„Stadion Gminny im. Zygmunta  Woźniaka”. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy osiedla w miejscowości Chocicza. 
Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą  nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
położonej w miejscowości  Stramnice, obręb Wolica Pusta. 
Punkt 17.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 18.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 19.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XXIX 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych i władze gminy oraz prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 11, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że z porządku obrad decyzją Radnych 
zostanie usunięta uchwała ws. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków Ochotniczych Straży Pożarnych.  
Radni przyjęli porządek obrad jednogłośnie 11 głosami „za”. 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 
na realizację zadania pn. „Budowa nawierzchni asfaltowej na drogach powiatowych 
w miejscowościach: Aleksandrów, Skoraczew, Nowe Miasto nad Wartą, Dębno”. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Kórnik 
zadania publicznego w zakresie  organizacji publicznego transportu zbiorowego.  
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
 



3 | S t r o n a  

 

Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie nadania obiektowi sportowemu w Klęce nazwy 
„Stadion Gminny im. Zygmunta  Woźniaka”. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy osiedla w miejscowości Chocicza. 
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Nowe Miasto nad Wartą  nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, 
położonej w miejscowości  Stramnice, obręb Wolica Pusta. 
Punkt 16.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 17.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XXVIII Sesji zamieszczony był 
na stronie internetowej Urzędu w dniu 5 maja 2017 roku, Przewodniczący poprosił    
o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem dalszych uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  
Protokół z XXVIII Sesji - został przyjęty 11 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                       
0 głosów wstrzymujących. 
 
Ad 5)  Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
 Głos w tym punkcie zajął Powiatowy Lekarz Weterynarii pan Dariusz 
Karczewski, który przedstawił problem pomoru świń. Pan Karczewski przedstawił 
jaki charakter ma choroba, gdzie jest największe ryzyko zachorowań zwierząt                     
a następnie wyświetlił film.  
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący podziękował Panu Karczewskiemu                     
i ogłosił 5cio minutową przerwę.  
 
Ad 6) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 W punkcie tym Przewodniczący poinformował, że w miesiącu kwietniu 
odbyła się sesja i komisja objazdowa. Przedmiotem sesji było ponowne podjęcie 
uchwały ws. opieki nad zwierzętami bezdomnymi, gdyż poprzednia uchwała 
została uchylona przez organ nadzoru w związku z tym, że w programie  nie 
przedstawiono z imienia i nazwiska lekarza weterynarii sprawującego nadzór nad 
wyłapanymi zwierzętami.  
 Na komisji objazdowej Radni sprawdzali stan dróg powiatowych 
znajdujących się na terenie naszej gminy- jest ich 61 km. Następnie Radni 
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wypracowali stanowisko w tej sprawie i zostało przesłane pismo do Starosty 
Średzkiego następującej treści: 
 
       Szanowny Pan 
       Marcin Bednarz 
       Starosta Średzki 
Szanowny Panie Starosto,  
 
 w nawiązaniu do Pana pisma z dnia 16 grudnia 2016 roku dotyczącego 
zaplanowania i przeprowadzenia remontu na drogach powiatowych na terenie 
naszej gminy oraz wskazania odcinków dróg powiatowych, które w pierwszej 
kolejności wymagają odnowy warstwy ścieralnej nawierzchni jezdni, pragnę 
poinformować, że w dniu 27 kwietnia Rada Gminy objechała i obejrzała drogi 
powiatowe na naszym terenie i widzi potrzeby odnowy nawierzchni jezdni na 
następujących drogach powiatowych: 
 1.  droga nr 3739P miejscowość Nowe Miasto nad Wartą, ul. Żerkowska                 
  w stronę Wolicy Koziej, odcinek długości około 1,8 km, 
 2.  droga nr 2907P miejscowość Dębno, odcinek na długości nowo   
  wybudowanego chodnika około 0,4 km, 
 3.  droga nr 3742P miejscowość Aleksandrów, odcinek od skrzyżowania 
  na długości wyremontowanych chodników do końca wsi około 0,4 km 
  (wymiana krawężników na odcinku 0,08 km), 
 4.  droga 3744P miejscowość Skoraczew, początek wsi od miejscowości 
  Kruczyn w stronę granicy powiatu w odcinkach po 0,5 km każdy. 
 Rada Gminy deklaruje pomoc finansową i partycypowanie w kosztach przy 
realizacji wskazanych odcinków dróg. Nasz wkład finansowy będzie wynosił 
400 000,00 zł. Po uzgodnieniu w szczegółach co do realizacji zadań, Rada Gminy 
podejmie stosowną uchwałę o udzieleniu pomocy  finansowej dla Powiatu na to 
zadanie.  
Jednocześnie informuję, że jak najbardziej popieramy działanie Zarządu Powiatu w 
2017 roku dotyczące wykonania dokumentacji projektowej dla zadania pn. 
Przebudowa dróg powiatowych nr 3680P Chwalęcin-Szypłów i 3742P Klęka- 
Żerków, na odcinku Szypłów- granica powiatu. Wnioskujemy o wydłużenie tej 
inwestycji dalej, drogą powiatową nr 4084P z Chwalęcina do Kruczyna i z Kruczyna 
drogą powiatową nr 3743P do drogi wojewódzkiej nr 436. Deklarujemy dla tej 
inwestycji pomoc finansową. 
Zwracamy również uwagę na pogarszający się stan drogi powiatowej nr 3678P z 
Klęki w stronę Żerkowa. Droga ta była remontowana (również przy naszym 
wsparciu) w roku 2009 w ramach tzw. schetynówki. Na drodze tej pojawiają się już 
ubytki w nawierzchni oraz coraz większa ilość pęknięć jezdni, która spowoduje  w 
niedalekim czasie jeszcze większe ubytki nawierzchni i powstaną dziury. 
 Na koniec chcę zapytać Pana jakie są na obecną chwilę możliwości 
usytuowania na drodze krajowej nr 11 bezpiecznego przejścia w ciągu pieszo- 
rowerowym przy drodze powiatowej nr 3739P o które pytałem w sierpniu 2016 
roku? 
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 Następnie Przewodniczący głos oddał Radnej Zofii Kędziora, która w imieniu 
mieszkańców miejscowości Aleksandrów odczytała podziękowania: 
 

Aleksandrów, dnia 28.04.2017r. 
 

P O D Z I Ę K O W A N I E 
 

Dot. Budowy chodnika w Aleksandrowie 
 W związku z zakończeniem prac związanych z budową chodnika                         
w Aleksandrowie pragniemy złożyć podziękowania dla Radnych oraz Pana Wójta za 
wyrażenie zgody na wsparcie finansowe dla powiatu średzkiego na ww. inwestycję.  
 Szczególne podziękowania chcemy złożyć Przewodniczącemu Rady Panu 
Waldemarowi Tomaszewskiemu- Radnemu z naszego okręgu- który wspierał nas 
podczas zebrań wiejskich, podczas sesji, dziękujemy również za zaangażowanie                    
i ciągły nadzór podczas trwania prac.  
 Budowa została przeprowadzona sprawnie i zgodnie z naszymi 
oczekiwaniami.  
Dziękujemy za spełnienie naszych potrzeb i uwzględnienie naszej prośby.                 
Chodnik zdecydowanie poprawi bezpieczeństwo przy drodze.  
 
 Następnie Radna zajęła głos w imieniu mieszkańców Boguszyna,                               
oraz sąsiednich sołectw. Mianowicie, Radna przypominała, że nikt inny jak Rada 
podjęła uchwałę i przekazała środki na budowę Biblioteki. Co prawda był to czas 
kiedy złożony był wniosek, na dofinansowanie i miało to być wsparte ze środków 
zewnętrznych. Tą uchwałą Rada upoważniła byłą panią Dyrektor, oraz obecną panią 
Dyrektor, które włożyły ogrom pracy w to, aby ten obiekt powstał. Mieszkańcy są 
rozgoryczeni, rozczarowani i zawiedzeni ponieważ uważają, że zamykamy im drogę 
do kultury- tamta część gminy jest odcięta od kultury. Część mieszkańców od strony 
Boguszyna najczęściej dochodziła i po tą książkę sięgała. Radna apelowała, żeby 
Rada nie zamykała drugiej części gminy dojścia do kultury. Mieszkańcy nie są też 
zachwyceni i nie przekonuje ich pomysł, że może będzie darmowy transport do 
Nowego Miasta i będą mogli korzystać z Biblioteki w szkole.       
Radna prosiła o rozważenie sprawy jeszcze raz.  
 Następnie Radna Kędziora opuściła salę posiedzenia, na sali obrad pozostało                            
10 Radnych.  
 
Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt poinformował, że temat dróg jest nieustający, powiatowych dróg jest 
ponad 60 km, zgodnie z sugestią pana Starosty, Rada dokonała objazdu dróg 
powiatowych, wykonano w ostatnim czasie i chodnik w Aleksandrowie i Dębnie, 
przy pomocy wsparcia finansowego z budżetu gminy. Były to kwoty 100 tys. na 
każde z tych chodników. Zapewne były oczekiwania, że tych pieniędzy zostanie, 
jednak tak się nie stało, w Dębnie był to tylko chodnik, a Aleksandrowie było też 
wykonane odwodnienie, usunięcie drzew, jeżeli w Dębnie nie będzie poszerzona 
droga to chodnik ten zostanie bez wątpienia zniszczony.  
Podczas objazdu Radni doszli do wniosku, że należałoby przedłużyć remont drogi 
na ul. Żerkowskiej w stronę Wolicy Koziej. Propozycja Rady jest taka, że  przekazane 
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zostanie 400 tys. zł na remont tych dróg, z założeniem że w połowie remont tych 
dróg sfinansuje powiat, a w połowie gmina.  
 
 Głos zajął pan Piotr Kasprzak Wicestarosta, który poinformował, że pan 
Starosta nie mógł się pojawić ponieważ jest na szkoleniu w Warszawie, szkolenie 
dotyczy obronności kraju, jest to spotkanie z Ministrem Macierewiczem.   
Pan Kasprzak wrócił do 2015 roku, kiedy to ważyły się losy Szpitala Średzkiego, 
wtedy też wszyscy stali przed decyzją albo bankructwo albo należy zrobić ze szpitala 
poważną jednostkę leczniczą. W chwili obecnej niezbędny sprzęt już jest dokupiony, 
straty szpitala zmniejszono z 4-5 milionów złotych do 1 miliona złotych. 
Wicestarosta dodał, że jest to duży krok do przodu, żeby uznać, że Średzki Szpital 
jest bardzo dobrze wyprowadzony na prostą, funkcjonuje na wysokim poziomie, 
można sobie to porównać chociażby do Szpitala w Jarocinie, gdzie sytuacja nie jest   
aż tak dobra. Pan Kasprzak dodał, że zapewne za kilka lat każdy przyzna, że zostały 
podjęte słuszne, dobre decyzje.  
 Drogi powiatowe wyglądają bez wątpienia tragicznie, ale nie jest to 
spowodowane decyzjami obecnej kadencji władz powiatowych, są to następstwa 
poprzednich władz i ich decyzji. Funkcjonowanie Zarządu Dróg Powiatowych 
opierało się na tym, że zatrudnionych było 20 osób, których wynagrodzenie 
zamykało się w 2 milionach złotych rocznie i 2 milionach złotych na inwestycje.                     
Było to nieracjonalne, dlatego dzisiaj wygląda to w inny sposób, stąd pojawiają się 
oszczędności, przede wszystkim zmniejszono ilość etatów. Ten rok i przyszły, 
powiat chce poświęcić drogom powiatowym, sprawa Szpitala jest zamknięta, 
znalazły się oszczędności w oświacie, poprzez wprowadzenie zarządzenia,                          
że subwencja musi wystarczyć na bieżące funkcjonowanie szkoły.   
Komisja objazdowa jaka była zorganizowana przez Radę była pierwszym etapem do 
podjęcia jakichś decyzji w kwestii dróg, pokazała które odcinki są najgorsze.                      
Przez powiat będzie też realizowane bardzo duże przedsięwzięcie- budowa 
schetynówki, drogi po budowie chodnika bez wątpienia należy naprawić, pozostaje 
tylko kwestia wycen.  W każdej gminie panuje zasada pół na pół i trudno sobie 
wyobrazić, żeby w gminie Nowe Miasto było inaczej. Dębno i Aleksandrów gdzie 
muszą być wykonane nie tylko nakładki, ale i dokończenie krawężników, należy 
tylko zaznaczyć, że te wszystkie drogi nie mogą być wykonane w tym roku, należy 
też planować  w przyszłym roku. Musi to być wykonane dobrze, żeby nie 
powtórzyła się sytuacja schetynówki z Klęki przez Wolicę Nową do Żerkowa, gdzie 
po 8 latach już są pęknięcia w asfalcie, to jest nie dopuszczalne, jeżeli co 8 lat mają 
być robione drogi to nigdy powiat z nich nie wyjdzie. W budżecie powiatu na drogi 
jest zabezpieczone 350 tys. zł, i 85 tys. zł na modernizację drogi Kruczyn – 
Chwalęcin. Jeżeli chodzi o przejście dla pieszych przy ścieżce rowerowej przez drogę 
nr 11, to jest to oczywiście niezbędne, ale drogi krajowe są innego zdania, mają 
zupełnie inne podejście, na razie trwają uzgodnienia.  

 Przewodniczący Rady informował, że na przyszły rok, na zakończenie 
kadencji można pozostawić kwestię schetynówki i przejścia dla pieszych.  

  Radny Ratajczak, informował, że minęło 8 lat od kiedy zrobiona była część 
drogi  Kruczyn-Chwalęcin, kiedy będzie ta droga skończona.  
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 Radny Mroziński wspomniał, że pan Wicestarosta mówił o zasadzie pół na 
pół, Radny pytał gdzie ona została zachowana przy budowie chodnika w 
Dębnie i Aleksandrowie? Bo po zakończeniu zadania wyszło, że w 
Aleksandrowie 100 tys. zł wyłożyła gmina Nowe Miasto, a 43 tys. zł powiat, 
natomiast w Dębnie gmina wypłaciła 100 tys. zł, a zadanie kosztowało 96 tys. 
zł po stronie powiatu nie było żadnych kosztów. Radny dodał, że 
schetynówka do Żerkowa przez Wolicę Nową jest dlatego w złym stanie, 
ponieważ cały transport ciężki z Polski jedzie właśnie tą drogą, bo i powiat 
pleszewski i jarociński postawiali znaki i żaden ciężarowy samochód tam nie 
jedzie. Do Chrzana jeździ kilkadziesiąt ciężarówek w ciągu dnia ze zbożem. 

 Sołtys wsi Kruczyn pan Marek Banaszak dodał, że zgadza się z Radnym 
Ratajczakiem, gdyż już były wykonywane pomiary drogi Chromiec-Kruczyn, 
ale na tym sprawy stanęły, jest jeszcze droga na Chwałkowo, tam jest ok 500- 
800 m.     

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że w swoim sołectwie wybudował 
już 1100 chodników, ostatni 107 m2 chodnika z dużym krawężnikiem                        
od strony jezdni sam zakup kostki zamknął się w kwocie 10 tys. zł.   

 Radna Agnieszka Król pytała pana Wicestarostę ile środków jest planowane 
na ten rok na remonty dróg na gminę Nowe Miasto. Następnie Radna pytała, 
jak wygląda rozliczenie chodników w Aleksandrowie i Dębnie, bo mowa była 
o 50 na 50, a wychodzi na to, że chodniki które kosztowały 244 tys. zł łącznie, 
my zapłaciliśmy w kwocie 200 tys. zł.  

 Pani Skarbnik informowała, że przysłuchiwała się wypowiedzi i pan 
Wicestarosta mówił o kwocie zabezpieczonej w wysokości 350 tys. zł na 
remonty dróg powiatowych, w takim układzie bezpodstawne wydaje się 
podejmowanie uchwały przez tut. Radę i zabezpieczanie środków na pomoc 
dla powiatu,  jak nawet nie ma wiedzy ile te drogi będą kosztowały i czy 
powiat jest w stanie finansować ich remont w połowie. A na pewno to 350 tys. 
zł nie jest tylko dla gminy Nowe Miasto, więc po co my tyle pieniędzy 
zamrażamy. Jeżeli chodzi o plany na rok przyszły to też nie można ot tak 
sobie planować, ponieważ należy zrobić kosztorysy, aby wiedzieć ile będzie to 
kosztować w przyszłym roku, żeby Rada jak będzie podchodzić do planów 
budowy budżetu na rok przyszły zabezpieczyć połowę środków. Pani 
Skarbnik wyraziła zdanie, że obawia się, że zostanie zaplanowane znowu za 
dużo pieniędzy.  

 Pan Wicestarosta informował, że pani Skarbnik ma rację, przede wszystkim 
należy te odcinki wycenić, w budżecie powiatu jest zapisana kwota na 
dokumentacje, związaną z budową schetynówki, są też środki na budowę 
oświetlenia przy drodze krajowej nr 11, jest też modernizacja drogi 
powiatowej Mchy-Chwalęcin, oraz modernizacja drogi powiatowej w Dębnie. 
Jeżeli chodzi o chodniki to pan Kasprzak przyznał, że nie wie jak to się stało, 
pan Starosta pewnie byłby bardziej zorientowany w temacie, modernizacja 
dróg natomiast zostanie konkretnie wyliczona i wtedy będziemy rozmawiać                  
o współpracy.   
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 Pani Skarbnik prosiła o oszacowanie kosztów z przeznaczeniem na konkretne 
drogi, i czy planowane są prace na ten rok czy na przyszły. Wtedy Rada 
będzie mogła zabezpieczyć połowę kosztów w naszym budżecie.  

 Przewodniczący dodał, że faktycznie pani Skarbnik ma racę, Rada Gminy 
deklaruje pomoc, bez wątpienia najważniejsze drogi na tą chwilę                                  
są w Aleksandrowie i Dębnie, jeżeli będą oszacowane koszty remontu tych 
dróg to Rada podejmie uchwałę o pomocy dla powiatu na połowę inwestycji.  

 Wójt dodał, że śmiało można powiedzieć, że na budowę drogi w Dębnie, jeżeli 
ma być to dobrze wykonane, to należy zabezpieczyć ze 150 tys. zł. Natomiast 
w kwestii chodnika to nie wiadomo dlaczego to tak wyszło, ponieważ nie ma 
nawet szczegółowego rozliczenia, a sprawa była tak pilna, że miało to być 
zrobione i zostało. Poza tym Wójt wyraził zdanie, że władze powiatu 
powinny przejechać się po drogach powiatowych na terenie gminy Nowe 
Miasto i zobaczyć jak wyglądają znaki, pokrzywione, albo ich brakuje.  Jeżeli 
chodzi o schetynówkę, to jest to ogromne przedsięwzięcie, są tam zatoki 
autobusowe, chodniki, rondo, odwodnienia, zapewne będzie to kosztowało 
ok. 3 milionów na gminę.  

 Radny Nyczke wyraził zdanie, że nie wyobraża sobie czekać tak długo za 
zrobieniem drogi w Dębnie, ponieważ chodnik został zrobiony, za chwilę 
zostanie on zniszczony ponieważ samochody nie mogą się tam minąć. Radny 
dodał, że jeżeli zostało coś rozpoczęte to należy to dokończyć.   

 Przewodniczący informował, że jasnym jest, że w tym roku nastawiamy się na 
dwa odcinki dróg Dębno i Aleksandrów i na te odcinki należy wykonać 
wycenę, po której Rada podejmie uchwałę o finansowaniu zadania w połowie.  
Pan Tomaszewski zwracał się też z prośbą o  zbieranie co jakiś czas poboczy, 
ponieważ woda z poboczy nie ma ujścia. Ponadto Przewodniczący prosił                    
o pozbieranie gałęzi przy drodze z Klęki do Żerkowa, po lewej stronie, za 
Wolicą Nową w stronę krzyżówki. 

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że w 2007 roku Starostwo Powiatowe 
wydało pozwolenie na prowadzenie działalności gospodarczej której celem 
było odbieranie i segregacja śmieci w Chromcu. Śmieci te zostały 
zgromadzone, nikt ich nie wywozi, co dalej będzie z tą sprawą. 
 Wicestarosta wyraził zdumienie, informował, że pierwszy raz słyszy                     
o tym temacie. Pan Kasprzak zapewnił, że przyjrzy się tej sprawie.        
 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego na realizację zadania pn. „Budowa nawierzchni asfaltowej na drogach 
powiatowych w miejscowościach: Aleksandrów, Skoraczew, Nowe Miasto nad 
Wartą, Dębno”. 
 Radni zdecydowali, że uchwała zostanie usunięta z porządku obrad i zostanie 
przesunięta na miesiąc czerwiec, jak tylko dostarczona zostanie przez powiat 
kalkulacja kosztów budowy drogi w Aleksandrowie i Dębnie.  
 Za usunięciem uchwały opowiedziało się 10ciu Radnych.  
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Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie 
Kórnik zadania publicznego w zakresie organizacji publicznego transportu 
zbiorowego.  
 Pan Tomaszewski informował, że podczas posiedzenia wspólnego komisji 
trwały już rozmowy na temat transportu publicznego do Środy Wlkp., byłyby to 
koszty ok 100 tys. zł rocznie. W tym roku byłoby to ok 30 tys. zł. 

 Wójt dodał, że należy mieć świadomość, że jak już w to wejdziemy to trudno 
będzie z tego wyjść.  

 Przewodniczący informował, że z rozkładu jazdy jasno wynika iż droga do 
Środy Wlkp. z każdej miejscowości tj. ok 1,5 godziny. Kursy byłyby trzy, 
należy się zastanowić czy w to wchodzić, mieszkańcy korzystający                               
z transportu do Jarocina muszą dopłacać do biletu, tutaj transport byłby 
darmowy. 

 Radna Król proponowała, przesunięcie uchwały również do czerwca, Rada 
będzie miała cały miesiąc na zastanowienie.  

 Przewodniczący dodał, że padła też propozycja Radnego Borkowskiego o tym 
aby taki transport stworzyć na terenie naszej Gminy, nie dopłacać innym 
przewoźnikom tylko stworzyć mieszkańcom możliwość darmowego 
transportu po terenie gminy Nowe Miasto.  

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że z autobusów korzysta głównie 
młodzież dojeżdżająca do szkół. Radny proponował, aby skonsultować ile 
młodzieży w roku szkolnym w którym kierunku będzie jeździła. Bo może się 
okazać, że do Środy będzie chciało jechać dwóch uczniów, wtedy jest to 
bezsensu wydawanie pieniędzy i puszczanie dużych autobusów. Poza tym 
odstraszający jest czas przejazdu.  

 Radna Agnieszka Król zobowiązała się, że do następnej sesji poprosi 
Dyrektorów Szkół o przygotowanie takiego rekonensansu ilu uczniów 
wybiera szkoły ponadgimnazjalne w Jarocinie, a ilu w Środzie Wlkp. i czy 
uczniowie wyrażają w ogóle wolę korzystania z darmowej komunikacji, 
biorąc pod uwagę wszystkie warunki o których na tę chwilę wiemy. 

 Sołtys wsi Chwalęcin wyraziła zdanie, że nie możemy tylko bazować na 
uczniach, są też osoby starsze które nie posiadają prawa jazdy, czy 
samochodu, ale chcą też dojechać do lekarza itp.  

 Przewodniczący informował, że do lekarza jeżdżą mieszkańcy do Nowego 
Miasta bądź Boguszyna, po to zrodził się pomysł o darmowym transporcie na 
terenie Gminy Nowe Miasto.    

 Przewodniczący Rady złożył wniosek formalny o usunięcie uchwały                            
z porządku obrad. Za wnioskiem Przewodniczącego opowiedziało się 10 Radnych.   
  
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  
 Przewodniczący Rady odczytał wnioski złożone do budżetu, pani Dyrektor SP 
w Kolniczkach, która złożyła wniosek o: 2 500,00 zł na zakup materiału na chodnik, 
1 700,00 zł na projekt przebudowy korytarza, 3 500,00 zł na zakup kserokopiarki,                 
1 500,00 zł na pomiary geodezyjne, oraz 4 000,00 na zakup krzeseł i stolików.  
Wniosek OSP Nowe Miasto na zakup defibrylatora AED i parawanu ochronnego                  
w kwocie 6 350,00 zł oraz zakup środka pianotwórczego w kwocie 4 800,00 zł. 
Złożony został także wniosek pani Dyrektor Biblioteki w Nowym Mieście                               
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o zabezpieczenie środków na budowę filii Biblioteki w Boguszynie. Łączna kwota 
inwestycji to  1 011  902, 71 zł. Wpłynął też wniosek pana Dyrektora ZS w Chociczy 
dotyczący zwiększenia środków na budowę dachu na budynku przedszkola, chodzi 
o zwiększenie środków na ten cel o kwotę: 9 500,00 zł. Przewodniczący dodał, że po 
posiedzeniu wspólnym komisji pani Skarbnik nie uzyskała dyspozycji od Radnych, 
aby te wnioski dyrektorów wprowadzić do budżetu. Akceptacji nie uzyskał wniosek 
Dyrektora ZS w Chociczy, pani Dyrektor w Kolniczkach oraz pani Dyrektor 
Biblioteki.   
 Przewodniczący głos oddał panu dyrektorowi ZS w Chociczy, który przedstawił 
Radnym celowość zwiększenia środków w budżecie gminy na remont dachu na 
budynku przedszkola w Chociczy. Pan Dyrektor tłumaczył, że po spotkaniu                          
z Radnymi padła propozycja remontu dachu, na to pan Dyrektor się zgodził, ale                     
w momencie kiedy wnikliwie została przez fachowców obejrzana ta powierzchnia 
dachu, okazało się, że jest w takim stanie, że nie nadaje się do remontu, należałoby 
wymienić po prostu całą powierzchnię. 
Ponadto pan Dyrektor informował, że za dwa lata przedszkole wyprowadzi się do 
budynku Szkoły, a ten budynek będzie służył Gminie na cele socjalne. Pan Jeziorny 
zaznaczył, że nie sprawdzi się tutaj zastosowanie półśrodków, rozsądniejszym 
będzie wymiana całego dachu i będzie spokój na wiele lat.  

 Radny Ratajczak informował, że jest tam tylko dwóch lokatorów, z niewielkim 
czynszem, niech wyłożą większe środki na czynsz i sami naprawią sobie dach. 

 Radny Mroziński wyraził zdanie, że podobała mu się wypowiedź pana 
Wicestarosty w temacie wprowadzenia oszczędności w oświacie. Nasza 
gmina wydała już ogromne pieniądze na oświatę, było 4 miliony nadwyżki, 
nie zostało już prawie nic, bo większość poszła na oświatę. Było spotkanie, 
były uzgodnienia, za dwa miesiące znowu pan dyrektor występuje                              
o pieniądze. Radny dodał, że jakby przeciekał jemu dach to sam musi sobie 
zrobić, czynsze są tak niskie, z nie ma z czego brać tych pieniądzy, niech 
lokatorzy wykażą się odrobiną swojej inicjatywy.  

 Pan Dyrektor wyraził zdanie, że ze strony lokatora to wygląda inaczej, na 
zasadzie „ja płacę, ja żądam”. Ci ludzie mieszkają na górze, przedszkole jest 
na dole, więc jak coś się dzieje to mieszkańcy przychodzą do zarządcy. 

 Radny Juliusz Twardowski informował, że nie ma żadnych decyzji co będzie   
z tym budynkiem za rok czy za dwa. Sprawa remontu dachu była 
przedyskutowana i należy się tego trzymać, bo jak co dwa miesiące będą takie 
wnioski to budżet nie wyrobi z niczym. Radny poparł pana Mrozińskiego                
w kwestii: więcej pokory, własnej inicjatywy.  

 Radny Pawelczyk dodał, że należy się zastanowić czy jest to oferta 
rzeczoznawcy czy osoby która chce ten dach robić. Bo na wykonawcy nie ma 
co się opierać bo wiadomo, że to jest przygotowany kosztorys osoby, która 
chce zarobić. Radny dodał, że nie ma co planować jak będzie użytkowany ten 
budynek za dwa lata, bo takie decyzje jeszcze nie zapadły.  

 Radny Mroziński proponował, załatać ten dach tak jak było uzgodnione, 
pozostać przy tym co było uzgodnione z Radnymi.  

 Radna Król pytała czy zostały przygotowane zapytania ofertowe. 
 Dyrektor informował, że były takie zapytania, dwie osoby do dzisiaj nic nie 



11 | S t r o n a  

 

odpowiedziały. 
 Radna Agnieszka Król informowała, że do CUW miały docierać informacje o 

zapytaniach ofertowych, do dnia dzisiejszego takich zapytań nie ma, poza tym 
w kwestii lokalu po przedszkolach to jeżeli miałyby to być mieszkania 
socjalne to uda się tylko zrobić dwa takie mieszkania. A poza tym nie 
wiadomo czy ten budynek nie zostanie sprzedany, lokatorzy którzy mieszkają 
w tej chwili na pewno się nie wyprowadzą, więc zyskujemy tylko dwa 
mieszkania socjalne, a remont całego budynku wyniesie więcej niż jakby 
wybudować nowy budynek.   

 Na zakończenie dyskusji Wójt dodał, że dla niego nawet kwota 14 000,00 zł 
przy tej powierzchni to jest jakiś absurd. Jeżeli chodzi o oszczędności                         
w oświacie, o to że w powiecie dokonali oszczędności, to należy dodać, że są 
tam klasy 36 osobowe, u nas są 12 osobowe,  nauczyciele całkiem nieźle 
zarabiają w szkołach ponadgimnazjalnych, sprzątaczki zatrudnione                           
są w ZGO, nasze sprzątaczki nie wiadomo gdzie by trzeba zatrudnić.   

 Przewodniczący zarządził głosowanie za uwzględnieniem wniosku Dyrektora 
ZS w Chociczy: 0 „za”, 9 przeciw, 1 wstrzymujący.   

 Następnie głos zajęła pani Dyrektor SP w Kolniczkach, która informowała,                       
że budżet szkoły planowany jest w miesiącu wrześniu- październiku na rok 
przyszły, trudno jest przewidzieć potrzeby jakie mogą się pojawić w ciągu roku. 
Budżet szkoły jest wystarczający, a to co pojawiło się we wniosku pojawiło                                   
się w ciągu roku. Pomysł na chodnik pojawił się wśród rodziców, chodzi tutaj                        
o bezpieczeństwo dzieci, szkoła chce zakupić materiał, a Sołtys zapewni pomoc                       
w kwestii prac przy budowie. Stoliki od września będą potrzebne, ale te wyższe do 
starszych klas, szkoła chce nowe stoliki zakupić, nie chce używanych. 
Pomiary geodezyjne to nic innego jak konsekwencja zabezpieczonych środków na 
opłotowanie, tylko przed postawieniem płotu Szkoła chce wyregulować kwestię 
granic. Kserokopiarka się zepsuła, jest tylko jedno ksero na cała szkołę, na tonery, 
serwisy szkoła sama wygospodaruje środki. Projekt przebudowy korytarza został już 
wykonany, jest to konsekwencja objazdu komisji po Szkole kiedy to odbyła się 
rozmowa na temat przebudowy korytarza, aby wygospodarować więcej miejsca. 
Szkoła gospodaruje się rozsądnie, bardzo dużo dodatkowych środków pojawia się 
dzięki Radzie Rodziców.   

 Radny Twardowski wyraził zdanie, że w kwestii ławek szkolnych najlepiej 
byłoby się powymieniać między szkołami, ponieważ nie wyobrażalnym jest 
żeby część mebli np. ze Szkoły w Nowym Mieście wyrzucić, a w do innej 
szkoły dokupować. Te ławki na pewno nie są takie poniszczone.  

 Pani Dyrektor informowała, że próbowała porozumieć się z panem 
Dyrektorem ZS w Nowym Mieście, ale jeszcze nie zapadły wiążące 
uzgodnienia. 

 Pan Dyrektor ZS w Nowym Mieście informował, że trudno jest teraz wydać 
ławki ponieważ jeszcze dwie klasy gimnazjalne pozostaną, jedna klasa 
ławek na pewno udałoby się wygospodarować.  Szkoła w Nowym Mieście 
musi być wyposażona w trzy sale do nauczania wczesnoszkolnego. Jest też 
złożony wniosek o dotację do Ministerstwa na dostosowanie gimnazjów do 
szkół podstawowych, ta kwestia jest jeszcze nie rozstrzygnięta więc nie 
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wiadomo co można będzie za te środki zakupić.   
 Radny Jarosław Stawicki informował, że rozmawiał z Radnym Mariuszem 

Paszek i potwierdzał, że deklarował się, że zrobią ten chodnik sami, chodzi 
tylko o zakup materiału.  

 Pani Skarbnik informowała, że jeżeli chodzi o zakup ksero to może warto 
byłoby się zastanowić nad dzierżawą, Urząd teraz podpisał umowę 
dzierżawy na rok, jest to ksero za które będziemy płacili 270 zł miesięcznie, 
w tym jest toner, eksploatacja, serwis przyjeżdża na własny koszt w ramach 
umowy, Urząd kupuje tylko papier i płaci miesięczną dzierżawę. Jest to 
kolorowe ksero, jest to też ksero na A3.  

 Pani Dyrektor informowała, że zwróci się też prawdopodobnie, o pomoce 
dydaktyczne dla klas 7-8. 

 Pani Skarbnik wyraziła zdanie, że teraz to już w ogóle nie wiadomo na 
czym stoi budżet, bo zaskakujące jest stwierdzenie, że planuje się budżet                 
w październiku i nie przewiduje się wydatków w przyszłym roku, pani 
Mnich informowała, że ona planuje budżet na całą gminę i też nie wie 
wszystkiego, musi orientacyjnie planować. A Dyrektorzy nauczeni są,                       
że co chcą to dostają, wciąż jest mało, Dyrektor ZS w Nowym Mieście                     
w ogóle o nic nie występuje i wystarcza na wszystko, a pozostałe szkoły to 
wciąż mają mało.     

 Przewodniczący Rady informował, że jak zapadały decyzje na tej sali co do 
podziału klas w szkołach to były zapewnienia, że nie ma żadnych potrzeb, 
że każdy sobie poradzi, a teraz zupełnie inne zdanie jest w tym temacie. 
Pan Tomaszewski zaproponował, aby zabezpieczyć tylko 1 500,00 zł na 
pomiary geodezyjne, ponieważ na to ogrodzenie już są zaplanowane środki 
i należy tą sprawę zakończyć.  

 Radna Król dodała, że chodnik można zaplanować z funduszu sołeckiego. 
Zostały postawione dwa wnioski formalne o wprowadzenie środków do 
budżetu gminy SP w Kolniczkach:   
1) 1 500,00 zł na pomiary geodezyjne- wniosek Przewodniczącego  
2) 2 500,00 zł na zakup materiałów na chodnika- wniosek Radnego 
Stawickiego. 
Radni podjęli głosowanie za wnioskiem o zabezpieczenie 1500,00 zł na 
pomiary opowiedziało się 8 radnych, 0 wstrzymujących 2 przeciwne. 
Wniosek Radnego Stawickiego nie uzyskał poparcia.   

Jako ostatnia głos zabrała pani Małgorzata Pacholska Dyrektor Biblioteki, która 
informowała, że   Rada podjęła uchwałę, którą wyraziła zgodę na budowę Biblioteki 
w Boguszynie. Projekt został wykonany, zezwolenia już są, odpadł tylko wniosek                    
o dofinansowanie. W przyszłym roku Biblioteka będzie znowu startowała, w tym 
roku Biblioteka wnioskuje o 350 000,00 zł na budowę do stanu zamkniętego, 
surowego. Filia w Boguszynie została wyrzucona ze Szkoły, jeżeli będzie ona 
stworzona w Szkole w Nowym Mieście to znowu może za kilka lat  zmienią się 
władze, przyjdą nowe pomysły i po raz kolejny będzie trzeba filię usunąć                               
z budynku. Pani Dyrektor prosiła o danie szansy mieszkańcom Boguszyna                               
i miejscowości pobliskich, bo to głównie dla tej części ta Biblioteka będzie budowana.  

 Radna Agnieszka Król, informowała, że Rada się zgodziła ale na 
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warunkach, że 30% będzie finansowanie z budżetu, a 70%                                           
z dofinansowania. Radna pytała czy 350 tys. to stan zamknięty surowy. 

 Pani Dyrektor informowała, że tak jest przygotowany projekt, 350 tys.                    
to stan surowy zamknięty.   

 Radny Mroziński wyraził zdanie, że nie ma co mieć nadziei, że w tym roku 
wybudujemy do stanu surowego, zamkniętego, a w przyszłym roku 
dostaniemy dofinansowanie. Wyjdzie na to, że w przyszłym roku nie 
dostanie Biblioteka dofinansowania i gmina i tak będzie musiała                              
to wykończyć i utrzymywać. 

 Pani Pacholska wyraziła zdanie, że trzeba wierzyć, że jednak się uda 
otrzymać dofinansowanie.  

 Radny Mroziński dodał, że wiara ma kosztować 350 000,00 zł budżet,                    
z prywatnej kieszeni nikt sobie na to by nie pozwolił. Doskonałym 
przykładem jest Szkoła w Nowym Mieście też była rozbudowywana za 
duże pieniądze, jest obiektem dla społeczności i teraz połowa szkoły stoi 
pusta, a trzeba to utrzymać.   

 Radna Król informowała, że z tego co słuchała to w Nowym Mieście będą 
zajęcia dla dzieci i seniorów, w Chociczy, Boguszynie, a co z drugą częścią 
gminy, co z Dębnem, Skoraczewem, Stramnicami, Wolicą Pustą. 

 Pani Sekretarz informowała, że na Wolicę  Pustą jest złożony wniosek ze 
stowarzyszeniem „Z nami warto” dla dzieci, trzeba zaczekać czy gmina 
dostanie dofinansowanie.  

 Radna Król informowała, że to nie będą działania takie, które będzie 
obsługiwała Biblioteka. Radna Król dodała, że mówi się, że świetlice są 
niewykorzystane, może by zorganizować zajęcia mobilne, bo kiedy były 
organizowane zajęcia dla dzieci i osób starszych w Dębnie bądź Wolicy 
Pustej.  

 Pani Dyrektor informowała, że są takie zajęcia, ale to wszystko zależy od 
sołectwa, od zapotrzebowania i zainteresowania. W tej chwili takie zajęcia 
się odbywają.  

 Radna Król informowała, że jej zdaniem to Biblioteka powinna wychodzić                
z inicjatywą kulturową w ramach realizacji swoich zadań.  

 Pani Dyrektor informowała, że Biblioteka nie jest w stanie być wszędzie.    
 Następnie Pani Skarbnik dodała, że należy się zastanowić które sołectwo 

występuje z taką inicjatywą, kolejno omówiła zmiany wprowadzone w 
budżecie, a następnie Radni przeszli do głosowania.  

 Wójt wyraził zdanie, że należałoby przerwać  dyskusję, bo na dzisiejszej sesji 
decyzja na pewno nie będzie podjęta. Pomieszczenia w szkole są potrzebne, 
na pewno się je zagospodaruje, projekt Biblioteki został wykonany, koszty 
poniesione, nikt nie spodziewał się jak będą wnioski punktowane. Wójt 
dodał, że Biblioteka ma się czym pochwalić, jest doceniana, jest jedną                      
z lepszych, była i jest wyróżniana.  

 Pani Skarbnik dodała, że dziwi się pewnym wypowiedziom, bo pamięta jak 
Rada była projektem zachwycona. Faktem jest, że ośrodek kultury jest tylko                   
w Nowym Mieście, w sprawozdaniach GOKu i Biblioteki najlepiej widać 
jaka działalność prowadzona jest przez obydwie instytucje. Należy dodać, 
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że nie ma w naszej gminie innych miejsc gdzie można by zorganizować 
miejsce kultury. Jest propozycja budowy Biblioteki, wyposażonej 
zamykającej się w milionie zł, a np. w Dębnie stary budynek 
wyremontowany za 350 tys. zł. Biblioteka wciąż była przerzucana                            
z budynku w Boguszynie (gdzie znajduje się mieszkanie kryzysowe)                        
do szkoły, w szkole zalało Bibliotekę, wyremontowały sobie panie, po czym 
ze szkoły została Biblioteka wyrzucona. W tym roku Biblioteka startowała 
na przegranej pozycji, bo nawet nie było prawa własności.  

 Radny Twardowski poinformował, że nikt nie mówi, że Biblioteka nic nie 
robi, bądź że robi mało, Radni owszem byli zachwyceni projektem, ale                      
z założeniem 30% do 70% finansowania. 

 Pani Skarbnik szczegółowo omówiła projekt uchwały, a następnie Radni 
przeszli do głosowania.             

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XXIX/170/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu 
Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 Pani Iwona Golińska Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, 
że  w związku z nowymi zadaniami wynikającymi z ustawy z dnia 4 listopada 2016 
r. wsparcie kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem”, w tym między innymi koordynacji 
wsparcia podejmowanego przez asystenta rodziny, przyznawania jednorazowego 
świadczenia pieniężnego w sytuacjach wskazanych w powyższej ustawie, konieczne 
stało się wymienienie tych zadań w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował podjęcie 
uchwały. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXIX/171/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie nadania obiektowi sportowemu w Klęce 
nazwy „Stadion Gminny im. Zygmunta Woźniaka”. 
 Pan Tomaszewski informował, że dnia 14 kwietnia 2017 r. Gminne 
Towarzystwo Sportowe  PhytoPharm złożyło wniosek o nadanie imienia stadionowi 
w Klęce. Organizacja proponowała, aby pełna nazwa stadionu brzmiała „Stadion 
Gminny imienia Zygmunta Woźniaka w Klęce”. W roku 1982 w Klęce założony 
został Ludowy Zespół Sportowy Herbapol Klęka. Już po roku działalności 
postanowiono w Klęce wybudować stadion w miejscu funkcjonującego do tej pory 
boiska. Głównym pomysłodawcą projektu oraz osobą, dzięki której mógł on zostać 
zrealizowany, był Zygmunt Woźniak. To właśnie dzięki jego zaangażowaniu udało 
się pozyskać niezbędne fundusze, sprzęt oraz specjalistów. Budowa stadionu,                       
w którą zaangażowani byli także działacze i zawodnicy LZS Herbapol oraz 
mieszkańcy Klęki, odbywała się w latach 1983-1985. 
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7 lipca 1985 roku obiekt został oficjalnie otwarty i odbył się na nim turniej o Puchar 
Wojewody, w którym udział wzięły Herbapol Klęka, Huragan Pobiedziska, Orkan 
Kaźmierz oraz Zawisza Dolsk. Pierwszy oficjalny mecz Herbapolu na nowym 
stadionie został rozegrany 11 sierpnia 1985.  
Do dziś na stadionie w Klęce swoje mecze rozgrywają drużyny reprezentujące klub 
Phytopharm, obchodzący w tym roku swoje 35. urodziny. Nadając mu imię 
Zygmunta Woźniaka, Towarzystwo Sportowe PhytoPharm chciałoby docenić jego 
ogromny, nieoceniony wkład w rozwój klubu w pierwszych, jakże ważnych latach 
działalności. To dzięki jego zaangażowaniu gmina Nowe Miasto nad Wartą 
dysponuje dziś tak pięknym obiektem, którego przez lata zazdrościły kluby całej 
Wielkopolski. 
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował podjęcie 
uchwały. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXIX/172/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy osiedla w miejscowości 
Chocicza. 
 Przewodniczący Rady zawiadomił, że celem uchwały jest nadanie nowej 
nazwy dla osiedla leżącego na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia 18 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał                              
w sprawach pozostających w zakresie działania gminy. 
W wyniku przeprowadzonych konsultacji społecznych z mieszkańcami osiedla                
40-lecia PRL w Chociczy, nazwa ma być zmieniona na „Osiedle 40-lecia”.  
 Podjęcie uchwały o zmianie tej nazwy jest celowe i uzasadnione dyspozycją 
ustawy z dnia 01 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego 
ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej (Dz.U. z 2016r. Poz. 744).   
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował podjęcie 
uchwały. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXIX/173/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że stosownie do art. 18 ust. 2 lit 
„a” ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o samorządzie gminnym istnieje konieczność 
uzyskania zgody Rady Gminy w przypadku gdy po umowie dzierżawy zawartej na 
czas oznaczony do 3 lat strony umowy zawierają kolejne umowy, których 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
Wymieniona w uchwale  część nieruchomości położonej w miejscowości Nowe 
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Miasto nad Wartą, oznaczonej nr ewidencyjnym 363/76  o powierzchni 0,0280 ha 
dotychczas była przedmiotem  umowy dzierżawy,  która zawarta była na czas 
określony trzech lat tj. do dnia 02.05.2016 r.   
W dniu 9 marca 2017 r. dzierżawca zwrócił się z ponownym wnioskiem o oddanie 
mu  części nieruchomości  w dzierżawę. Dotychczasowy dzierżawca nie posiada 
zaległości w należnościach czynszowych. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXIX/174/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą  nieruchomości, stanowiącej własność 
Skarbu Państwa, położonej w miejscowości  Stramnice, obręb Wolica Pusta. 
 Pan Przewodniczący zawiadomił, że przedmiotem uchwały jest wyrażenie 
zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości zabudowanej budynkiem świetlicy 
stanowiącej własność Skarbu Państwa, w imieniu którego włada Agencja 
Nieruchomości Rolnych w Poznaniu, położonej w miejscowości Stramnice, obręb 
geodezyjny  nr 0021 Wolica Pusta, oznaczonej jako działka nr 276/3 o pow. 0,1081, 
dla której Sąd Rejonowy w Środzie Wielkopolskiej prowadzi księgę wieczystą nr 
PO1D/00054372/3. 

Stosownie do art. 24 ust 5 pkt. 1 lit. c ustawy o gospodarowaniu 
nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa, nieruchomości wchodzące w skład 
Zasobu Agencja może, w drodze umowy, nieodpłatnie przekazać na własność 
jednostce samorządu terytorialnego, jeżeli w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego lub studium są przeznaczone na cele związane  z realizacją 
inwestycji infrastrukturalnych służących wykonywaniu zadań własnych w zakresie 
wodociągów i zaopatrzenia w wodę, kanalizacji, usuwania i oczyszczania ścieków 
komunalnych, utrzymania czystości i porządku oraz urządzeń sanitarnych, 
wysypisk i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, ochrony zdrowia, pomocy 
społecznej, edukacji publicznej, kultury i kultury fizycznej, zakładania lub 
rozszerzania cmentarzy komunalnych albo, jeżeli położony jest na nich cmentarz. 

Dla terenu na którym zlokalizowana jest wymieniona nieruchomości nie został 
uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego, a w uchwalonym studium 
uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto 
nad Wartą zatwierdzonego uchwałą Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą nr 
XXXIV/212/201 z dnia 28.12.2001 r. teren ten ma następujące przeznaczenie: 
„obszary zabudowy mieszkaniowo-usługowej z możliwością realizacji inwestycji 
uzupełniających  i wzajemnie niekolidujących”. Nabycie nieruchomości, oznaczonej 
jako działka nr 276/3 o pow. 0,1081 położonej w miejscowości Stramnice, obręb 
Wolica Pusta nastąpi nieodpłatnie, na realizację zadań własnych Gminy w zakresie 
kultury - świetlica wiejska. 
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zaproponował podjęcie 
uchwały. 
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  
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 Uchwała Nr XXIX/175/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
24 maja 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 16) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                       
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 17) Wolne głosy i wnioski. 

 Jako pierwszy głos zajął Przewodniczący Rady, który zawiadomił,                       
że wpłynęło już pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej z pozytywną opinia 
o wykonaniu budżetu. Poza tym jest też pismo o kontroli przeprowadzonej             
w Obronie Cywilnej. Dostarczono także Przewodniczącemu Zarządzenie pana 
Wójta ws. oceny zasobów pomocy społecznej, jest też pismo Wojewody                     
o uchyleniu §8 i §9 uchwały nr  XXVII/168/2017 z dnia 30 marca 2017 r. ws. 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe.  
Poza tym zgodnie z art. 5a ust. 3. Ustawy o pożytku publicznym i 
wolontariacie organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, nie 
później niż do dnia 31 maja każdego roku, jest obowiązany przedłożyć 
organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego oraz 
opublikować w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanie z realizacji 
programu współpracy za rok poprzedni- takie sprawozdanie zostało złożone 
z zachowanym terminem.  

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Mirosław Ratajczak, 
który poinformował, że dnia 9 maja br. komisja rewizyjna odbyła posiedzenie, 
sporządziła z niego protokół i Przewodniczący K. Rewizyjnej chciałby 
odczytać fragment: …„Komisja Rewizyjna po zapoznaniu z długami wobec gminy                 
z tytułu opłat za wodę i ścieki stwierdza, że pomimo wielu spraw przeciwko 
dłużnikom jakie gmina skierowała na drogę sądową, długi z tego tytułu pozostają na 
podobnym poziomie jak w latach ubiegłych. W związku z powyższym Komisja 
wnioskuje o odcięcie przyłączy wodociągowych największym dłużnikom, w celu 
zmotywowania mieszkańców gminy do terminowego regulowania należności wobec 
Gminy”.  
Radny dodał, że zadłużenia są ogromne, a ściągalność prawie żadna, należy 
podjąć działania żeby mieszkańców zmotywować do płacenia. W Gminie 
Jaraczewo wysyłane są nakazy z 14 dniowym terminem na uregulowanie, 
jeżeli nie dokona mieszkaniec płatności to woda jest odcinana. W naszej 
Gminie też jest potrzebna taka konsekwentność.   

 Radny Julian Janicki wyraził zdanie, że należałoby się zastanowić jakie to są 
osoby z zadłużeniami, czy faktycznie mają trudną sytuację życiową czy to jest 
zwykłe cwaniactwo.  

 Pan Maciej Kuderczak Dyrektor GOK informował, że coraz trudniejsza 
sytuacja pojawia się z miejscami parkingowymi przy GOKu. Na Zielonym 
Rynku samochody pozostawiają mieszkańcy, przy GOKu jest miejsce, można 
by zagospodarować ten teren, problemem jest też parkowanie przy 
przedszkolu. Jednak kosztuje to sporo pieniędzy, można by zrobić projekt, 
przemyśleć temat. Wysyłane są też zapytania ofertowe odnośnie rozbiórki 
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komina na GOKu, który też już się bardzo sypie. Jest też temat do 
rozgryzienia odnośnie montażu windy bądź jakiegoś wjazdu dla 
niepełnosprawnych. Pan Dyrektor dodał, że należy iść do przodu, nie można 
stać w miejscu, trzeba przemyśleć jak się rozwijać inwestować w mienie 
gminne.  
Poza tym pan Kuderczak informował o turnieju sołeckim, będzie on po raz 
pierwszy organizowany w naszej gminie, nagroda będą Puchary, będzie                  
11 konkurencji- zgodnie ze sporządzonym regulaminem, drużyna będzie się 
składała z 5 osób, 3 mężczyzn i 2 kobiet. 

 Radna Król pytała kiedy będą zorganizowane wianki nowomiejskie.  
 Pan Dyrektor informował, że 17 czerwca. 
 Pan Wincenty Pawelczyk zapraszał na Dzień Dziecka do Chociczy, impreza 

odbędzie się 3 czerwca.  
 Radna Król pytała Wójta co udało się uzgodnić z ul. Kościelną. Ponadto Radna 

pytała, na jakim etapie jest budowa kolekora ściekowego  na naszej 
wschodniej części gminy. 

 Wójt informował, że rozmawiał z wykonawcą i ul. Kościelna będzie 
naprawiana.  

 Radna Król prosiła, żeby upomnienie do wykonawcy poszło na piśmie.  
 Wójt zawiadomił, że odnośnie kolektora jest przygotowywana dokumentacja, 

na początku czerwca planuje się spotkanie w PWiKu w Jarocinie, aby można 
było szerzej porozmawiać o tych kwestiach. Zakończenie robót planowane jest 
na koniec lipca. Należy dodać, że dokumentacja jest przygotowywana na 
duży odbiór ścieków, rurociąg będzie na trasie z Klęki do Cielczy, 
prowadzone są też rozmowy z innymi gminami, przyjmuje się, że do 400 km 
takie przedsięwzięcia są opłacalne. Chociczę mamy na etapie pozwolenia 
wodno-prawnego i pozwolenia na budowę, pod koniec czerwca lub na 
początku lipca podejmujemy decyzje o finansowaniu. Będzie dokładny 
kosztorys na tą oczyszczalnię, jest to szacowane na ok. 5 milionów złotych, 
kredyt który zostanie zaciągnięty w 15% może być umorzony. Budowana 
będzie oczyszczalnia na 800 m3, ścieków w Chociczy jest sporo, jest ich nawet 
za dużo, a instalacja jest stara, jest do niej dużo zastrzeżeń. Umowy                            
z PWiK-iem miałyby charakter długoletni, będzie ona określa m.in. ile 
będziemy płacić. 
Jest też zamysł budowy kolektora który biegnie do Chociczy wzdłuż drogi 
wojewódzkiej i wzdłuż ul. Strzeleckiej byłoby podpięcie. Prowadzone są też 
rozmowy z Książ Wlkp.       
       

Ad 18) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 2015 Przewodniczący zamknął XXIX Sesję Rady Gminy. 
 
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 


